
UDKAST: Tilbagemelding vedr. projekt om Søerne 

 

Vi er i Vesterbro Lokaludvalg er glad for, at der bliver sat fokus på en bæredygtig udvikling af Søerne, som 

rummer store umistelige kvaliteter for København, og som har en stor plads i københavnernes hjerter. 

 

Vi er enig med Dansk Naturfredningsforening i, at der skal gøres noget for at styrke biodiversiteten i og 

langs søerne. Vi bakker også klart op om intentionen om at forbedre vilkårene for fuglelivet markant. 

 

Så vi er glade for, at dette initiativ har sat Søerne på dagsordenen, men vi er ikke overbeviste om, det er det 

rigtige ’bare’ at bakke op om projektforslaget og så gå videre til næste punkt på dagsordenen. 
 

Det er godt at tænke Søerne i et samlet greb, som også inddrager borgernes ønsker og drømme om 

fremtidig brug af området og emner som vegetation, trafik og vandkvalitet. Vi vil derfor meget gerne 

mødes på tværs af de involverede lokaludvalg for at tage første spadestik til en helhedsplan udviklet i 

samarbejde med kommunen og baseret på en inddragelse af mange gode kræfter, der ligesom 

projektgruppen har stor kærlighed til Søerne. I den sammenhæng kan det afklares, hvordan arbejdet bedst 

organiseres.  Endelig kan det skabe en god ramme for drøftelser om skybrudsløsninger, Bispeengsbuens 

evt. nedrivelse og Ladegårdsåens evt. åbning. 

 

 


